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Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, ministru poijoprivrede, mr

Milutinu Simovicu, postavljem sljedece

POSLANICKO PITANJE:

Postovani ministre,

Uzevsl u obzir naslijedene i probleme koj! se godinama unazad javljaju u dijelu

plasmana poijoprivrednih proizvoda domacih proizvodaca, konkretno proizvodaca iz

centralne regije - Gradskih Opstina Golubovci i Tuzi kao i problema pojave izrazenih

viskova proizvoda kod odredenih kultura, koje mjere Ministarstvo preduzlma kako bi

se ovaj problem potencljaino sistemski regulisao i da 11 Ministarstvo u ovom dijeiu ima

jasno koncipirano opredjeljenje bazirano na planskoj proizvodnji ili organizovanom

otkupu poijoprivrednih proizvoda.

Obrazlozenje

Viada Crne Gore i Ministarstvo poijoprivrede kontinuiranim i afirmativnim pristupom

u minulom periodu napravili su zaista velike pomake u dijelu obezbjedivanja usiova za

stvaranje pretpostavki za sistemski organizovanu, kvalitetnu i savremenu

proljoprivrednu proizvodnju, sa hajvecim akcentom na poboljsanje usiova za

profesionaian rad poijoprivrednih proizvodaca.



DEM0KRAT5KA PARTIJA
SOCUAUSTA CRNEGOR

Ove godine poljoprivrednicima je iz Agrobudzeta obezbijedeno znatno vise sredstava
podrske, oko 31.5 itiiliona eura, a samo kroz 23 mjere ruralnog razvoja na

raspolaganju im je 18.7 millona eura.

PoIJoprivredni proizvodaci u Crno] Gori, njih 348, vednom sa sjevera Crne Gore,

nedavno su iskoristili mogucnost da kroz podrsku drzave u iznosu od 50% iskoriste

mogucnost za nabavku mehanizadje i opreme.

Takode, pored ovoga, poljoprivrednidma su na raspolaganju 1 drug! projekti 1

program! podrske od strane IFAD fonda, kao i mogucnost povlacenja IPARD sredstva I

ugovaranje novog MIDAS projekta koje je u toku.

Dakie, evidentno je da je u ovom dijelu Ministarstvo poljoprivrede napravilo zaista niz

reformskih 1 afirmativnih izmjena i poboljsanja kojl su rezultirali stvaranjem krajnje

respektabilnih usiova za nesmetan razvoj ozbiljne poljoprivredne proizvodnje.

Medutim, isto tako, evidentno je da se problem! koje sam paveo u svom p!tanju

manifestuju u kontinuitetu i namecu u ovom trenutku kao sljeded primarni problem!

na kojima se treba ozbiljno bazirati.

Poljoprivredna sezona na izmaku takode je pokazala da problem! nemogucnosti

valjanog plasmana i viskova proizvoda kod pojedinih kultura kao sto su recimo

lubenica i mlad! krompir, predstavljaju evidentne prepreke poljoprivrednim

proizvodacima da uz prethodno obezbijedene dobre usiove i podrsku zaokruze jedan

kvalitetan i uspjesan proizvodni proces.

Dok u odredenim proizvodnim podrucjima i kod odredenih proizvodaca problem se

manifestuje u nekontrolisanoj i neplanskoj proizvodnji u drugom dijelu svakako se

namece evidentan problem obezbjedivanja organizovanog otkupa i potencijalnog

izvoza domaclh poljoprivrednih proizvoda.

Nadam se da ce resorno Ministasrtvo i u ovom dijelu u narednom periodu plansk!

sprovesti odredene aktivnosti koje ce doprinijeti sredlvanju stanja u ovoj oblasti.

Molim da m! odgovor dostavite u pisahoj formi.

POSLANIK
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SKUPSTINA CRNE GORE

g-din Ivan Brajovic, predsjednik
PODGORICA

Predmet; Odgovor na poslanicko pitanje poslanika Mlhalla Anduslca

Poslanik Mihailo Andusic, u pisanoj formi, postavio je sledece pitanje na koje traziodgovor, u pisano]
form), od strane Ministra poljoprivrede i ruralnog razvoja:

POSLANICKO PITANJE

Uzevsi u obzir nasiijedene i probleme koji se godinama unazad javljaju u dijelu plasmana
poljoprivrednih proizvoda domacih proizvodaca, konkretno proizvodaca iz centralne regije -
Gradskih Opstina Goiubovci iTuzl kao i problema pojave izrazenih viskova proizvoda kod odredenih
kultura, koje mjereMinistarstvo preduzima kako bi se ovaj problem potencijaino sistemski regulisao
I da li Ministarstvo u ovom dijelu ima jasno koncipirano opredjeljenje bazirano na planskoj
prolzvodnji ili organizovanom otkupu poljoprivrednih proizvoda.

Na postavljeno pitanje dajem sljedeci

ODGOVOR

Zahvaljujem se na Vasoj ocjeni da Vlada i Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja
kontinuirano rade na unapredenju poljoprivredne proizvodnje i jacanju njene konkuretnosti.

Potvrda toga je, kao sto ste i sami istakli, da Agrobudzet ove godine iznosi 31,5 miliona
eura. Povecanje Agrobudzeta za skoro 40% rezultat je zbira sredstava nacionainog budzeta, sve
izdasnijih evropsklh pretprlstupnih fondova, podrskeSvjetske banke i bilateralnih projekata.

Primjetno je znacajno interesovanje poljoprivrednih proizvodaca sirom Crne Gore (a
posebno sa sjevera) za sve mjere podrske predvidene Agrobudzetom.

Za to postoje dva razloga. Prvi je blagovremena ukljucenost proizvodaca i njihovih
udruzenja u proces kreiranja samogAgrobudzeta, a drugi je kontinuirano prisustvo na terenu svih
strucnih isavjetodavnih sluzbi ineposredna komunikacija i podrska korisnlcima u pripremi potrebnih



aplikaclja. I sam sam cesto prisutan na terenu sa zeljom ostvarivanja direktne komunikaclje i
neposrednog uvida u sve aktivnosti i izazove sa kojima se suocavaju poljoprivredni proizvodaci.

Uskladu sa Agrobudzetom u ovoj godini objavili smo 25 javnih poziva. Veliki broj aplikacija
je vecrealizovan, a u konacnom ocekujemo dace aplicirati preko2.000 poljoprivrednih proizvodaca.

Dobra je idinamika realizacije projekata na bazi evropskih i drugih sredstava. Primjera radi,
od pocetka ove godine kroz IPARD like projekte podrzane su investicije u iznosu preko 2,5 miltona
eura sa bespovratnom podrskom od 1.230.000 eura.

intenzivno radimo i na stvaranju svih neophodnih pretpostavki za ispunjavanje usiova za
pocetak realizacije IPARD programa, kroz koji ce crnogorska poijoprivrede dobiti 40 milona eura
bespovratne podrske.

Takode, nedavno smo zapocell reaiizaclju IFAD projekta, nastavijamo sa realizacijom
ADMAS projekta sa Abu Dabi fondom u skladu sa novim konceptom njegove realizacije koji ce
obezbljediti siri obuhvat potencijalnih korisnika. Pregovaramo sa Svjetskom bankom o dizajniranju
novog MIDAS projekta koji ce, nadam se, biti finansljski izdasniji i sadrzajem prilagoden aktuelnim
izazovima pred kojima se nalazi crnogorska poljoprivreda.

Tome treba dodati jos veci broj korisnika mjera direktnlh placanja i korisnike koji ce imati
direktne benefite od mjera unapredenja ruralne infrastrukture.

Ucilju rjesavanja problema plasmana domadh poljoprivrednih proizvoda, u ovogodisnjem
Agrobudzetu krelrali smo u okviru mjera za stabillzaciju trzista - Program intervencija na trzistu.

Ovim Programom je predvidena podrska za skladistenje i distribuciju poljoprivrednih
proizvoda u usiovima vecih poremecaja na trdstu.

Voded racuna o trzlsnim kretanjima i odrzavanju stabilnosti dohotka poljoprivrednih
proizvodaca, posebnu paznju smo posvetili trzistu najosjetljivijih sektora, a posebno povrca Ivoca.

Na dnevnom nivou smo pratili stanje na trzistu, ukljucujud anallzu cijena, dinamiku
prispijeca domace proizvodnje, pratili smo uvoz i izvoz, kvalitet i kvantltet ponude i posredstvom
savjetodavnih sluzbi dnevno komunicirali sa poljoprlvrednim proizvodacima.

Bez obzira na brojne izazove i, razumljlvo, oceklvanja poljoprivrednih proizvodaca, uspjeli
smo da odrzimo stabilne cijene i u periodlma kada je prijetila opasnost drasticnog pada cijena, sto
bi znacajno ugroziio dohodak poljoprivrednih proizvodaca.

Pravovremeno smo reagovali i u granicama moguceg odrzali stabllnost. Obezbljedlli smo
podrsku skladlstenja viskova krompira, lubenice Imaline.

Biljedmo pozitivne trendove i kadaje u pitanju izvoz ovih proizvoda. Uperiodu od.januara
do danas izvezeno je 10 puta visekrompira nego prode godine u istom periodu, dokje izvoz lubenice
veci za 180% u odnosu na isti period prode godine. Do sada je izvezeno oko 1.800 tona lubenice.
Biljed se I pad uvoza ovIh kultura. Uspjesno se realizuje plasman paprike, paradajza, krastavaca i
drugih kultura.

Uprava za bezbjednost, hrane, veterinu I fitosanltarne poslove je od juna 2017. godine
povecala frekventnost laboratorijskih analiza kojima se utvrduje bezbjednost hrane. Cilj ovakvog
pristupa je zastita zdravija potrosaca kroz procjenu rizika bezbjednosti hrane.

Do 21. jula ove godine kontrolom podljkl iz uvoza, zabranjeno je stavljanje u promet 36
raznih podljkl hrane, od cega se najveci broj odnosi na povrce Ivoce.

Te podljke su zbog nedozvoljeno visokog sadrzaja rezidua pestlcida vracene u zemlje
porijekia.



Ovako odgovornim pristupom nadleznih institucija sprijeceno je da se na trziste Crne Gore
plasira preko 200 tona hrane koja nije ispunjavala zahtjeve bezbjednosti, cime je zasticeno zdravlje
ljudi, sto je osnovna misija cijelog sistema bezbjednosti hrane. Iovom prilikom zeiim da istaknem i
da ukazem na savjestan i odgovoran rad nadleznih institucija iodgovornih lica uovom procesu.

Ukazujem na ove cinjenice, jer je zastita zdravija ljudi, kroz kontrolu hrane koja se stavija
na trziste je jedina misija icilj kompletnog sistema bezbjednosti hrane. Tako ce biti iubuduce.

Sto setice drugog dijela pitanja koje seodnosi na plansku proizvodnju iorganizovani otkup,
Crna Gora ce kao drzava kandidat za clanstvu u EU pratiti najbolju evropsku praksu, uvesti istvoriti
uslove za implementaciju evropskih regulativa koje se bave trzistem i plasmanom poijoprivrednih
proizvoda. Ovo se prije svega odnosi na podsticanje poijoprivrednih proizvodaca da se udruzuju i
formiraju proizvodacke organizaclje, cija je obaveza izmedu ostalog i planiranje proizvodnje i
prllagodavanje iste potrebama trzista. Kada je u pitanju otkup ili regulisanje otkupa, duznost
ministarstva je da stvori uslove za nesmetano funkcionisanje trzista. Takode, podrzavacemo i
formiranje i razvoj klastera. Ono sto je nas zadatak jeste da povezemo prlvredne subjekte i
proizvodace, da ih podrzimo udijelu koji se tice jacanja infrastrukture, promotivnih aktivnosti i
slicno.

Zadovoljni smo sto je odredeni broj privrednih subjekata prepoznao vaznost otkupa i
plasmana domacih proizvoda, vrednujuci posebno kvalitet i zdravstvenu bezbjednost domacih
proizvoda. Zapocete su, ili se privode kraju znacajne investicije uoblastima otkupa, skladistenja i
distribucije poijoprivrednih proizvoda.

Vjerujemo da ce i ta nova infrastruktura na trzistu poijoprivrednih proizvoda doprinijeti
njegovom daljem unapredenju i stabilnosti, sto ce ujedno doprinijeti i ukupnom unapredenju
poljoprivrednog sektora.

S postovanjem,

Simovic
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